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В статье представлен анализ исторического аспекта формирования и развития ранней систе-
мы эмиссионных институтов государственной власти в России. Показано формирование и реформи-
рование учреждений, осуществляющих денежную эмиссию в России. Раскрыта проблема соотношения 
государственной монополии и негосударственной, частной инициативы в деятельности по осущест-
влению денежной эмиссии в период возникновения ранних форм эмиссионных институтов. Освеще-
ны проблемы единства политики правового и организационного обеспечения деятельности этих ор-
ганизаций.

Ключевые слова: Центральный банк, променный банк, Государственный ассигнационный банк, 
эмиссионный институт.

Legal Analysis of the Process of Establishment and Development 

of First Prototypes of the Central Bank in Russia

Ayvazidis Akhilles K.

Lecturer of the Department of History of State and Law 

of the Law Institute of the Pyatigorsk State University

Th e article presents an analysis of the historical aspect of the formation and development of the early 
system of emission institutions of state power in Russia. Th e formation and reformation of institutions 
engaged in monetary emission in Russia is shown. Disclosed the problem of the relation of the state 
monopoly and non-governmental, private initiatives in the implementation of the monetary issue during 
the period of the emergence of early forms of the issuing institutions. Th e problems of the unity of the policy, 
legal and organizational support of the activities of these organizations.
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